
只听和跟读

DOBRÝ DEN.   不错的一天。          (可以用来代替
- 早上好, 

下午好, 
晚上好)

你怎么样? 我很好, 
谢谢。
你呢?

我也很好, 谢谢。
再见。 再见。

0

14

Mám se také dobře.
Na shledanou. Na shledanou.

Jak se máte?
Děkuju, dobře.
A vy?

Dobrý den. Dobrý den.
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MOJE RODINA 我的家庭

KDO TO JE? = KDO JE TO? 这是谁?

To jsem já. 这是我。
To je manželka. 这是我的妻子。
To je dcera. 这是我的女儿。
To je syn. 这是我的儿子。

JAK SE JMENUJETE? 你叫什么名字?

Jmenuju se Petr. 我叫彼得。
Manželka se jmenuje Alena. 我的妻子叫阿莲娜。
Dcera se jmenuje Jana. 我的女儿叫雅娜。
Syn se jmenuje Tomáš. 我的儿子叫托马斯。
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CO TO JE? =  CO JE TO? 这是什么? KDO TO JE?

TO JE ... 这是… 这是谁?

 

To je hotel. obchod To je pán.
这是一座酒店。 商店 这是一位先生。

 M (以“-l, -d, -n”和其他的辅音字母为后缀的名词都是阳性名词。)

To je škola. restaurace tramvaj
这是一所学校。 饭店 电车

 F (大多数以“-a, -e”和某些辅以字母为后缀的名词是阴性名词。)

 

auto
汽车

metro
地铁To je město.

这是一座城镇。

 N (以“-o”为后缀的名词是中性名词。)

0
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LEKCE
JEDEN hotel M 座酒店

1 JEDNA škola F 一 所学校
JEDNO auto N 辆汽车

M 1 1

F 1 1

N 1 1
CO TO JE? 这是什么?

Stůl. 桌子。 (注意捷克语不用量词。)
Jeden stůl. 一张桌子。

CO TO JE? CO VIDÍM?  (我看到了什么?)

To je stůl.  Vidím stůl.
这是一张桌子。 我看到了一张桌子。

To je auto.  Vidím auto.
这是一辆汽车。 我看到了一辆汽车。

To je houska.  Vidím housku.
这是一块面包。 我看到了一块面包。

A  U

To je židle. Vidím židli.
这是一个把椅子。 我看到了一把椅子。

 E I

0
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jeden rohlík jeden čaj

jedna houska jedna židle 

jedno auto jedno křeslo
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KDE JE PETR? 彼得在哪里？

Je ve škole.
他在学校。 Je v restauraci.

 他在饭店。

v autě
在汽车里

v tramvaji
在汽车里

ve městě  v Praze
在城市  在布拉格 To je skříň.

这是一个衣柜

ve skříni
v obchodě 在衣柜里
在商店

名词的词尾是

介词“v”(在——在哪里?) “-e, -ž, –š, –č, –ř, –c, –j, -d’, –t’, –ň ”
之后这些名词的后缀是–e–ě。 以 i 为后缀。

国际通用词汇：

v metru v hotelu
在地铁里 在酒店l

这些词的后缀是–u
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JÍDELNA 食堂

Co to je? – To je jídelna. 这是什么? – 这是食堂。
Kdo to je? – To je Alena. 这是谁? – 这是阿莲娜。

čaj káva houska rohlík chleba (chléb)

茶 咖啡 拧花小面包 羊角面包 大圆面包

svetr

毛衣椅子

talíř 
椅子

židle 
椅子

stůl
桌子

KDE TO JE? 它在哪里?
v, ve (在…里) na (在…上)

v čaji na židli

在茶里 在椅子上
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KDE JE . . .? JE V . . . 他 (她、它)在…里

…在哪里？ JE NA . . . 他 (她、它)在…上

(注意，在捷克语中不用作主语的人称代词不是必须的。)

Kde je Alena? Je v jídelně.
她在食堂。

Kde je káva? Je na stole. 
它在桌子上。

Kde je svetr? Je na židli.
它在椅子上。

Kde je houska? Je na talíři.
它在盘子里。(盘子上)

stojí  sedí leží

他在站着  它在坐着  它在躺着
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LEKCE
KDE LEŽÍ . . .? ……在哪里 (躺着)？

STOJÍ . . .?       (站着)？

Houska leží na stole.

这块拧花小面包(躺)在桌子上。
Kde leží houska?

Chleba leží na stole.

这块大圆面包 (躺)在桌子上。

Kde leží chleba?

Svetr leží na židli. 

这件毛衣 (躺)在椅子上。

Kde leží svetr?

Kde stojí.

Petr stojí v jídelně.

彼得在食堂里站着。

Židle stojí v jídelně.

这把椅子(站)在食堂里。

Stůl stojí v jídelně. 

这张桌子(站)在食堂里。
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jaký?
M

jaká?
F

jaké?
N

VELKÝ – MALÝ (大的——小的)

Jaký je ten hotel?

这家酒店怎么样？

Ten hotel je velký.

这家酒店很大。

Ten hotel je malý.

这家酒店很小。

VELKÁ – MALÁ
Jaká je ta židle?

这把椅子怎么样？

Ta židle je velká.

这把椅子很大。

Ta židle je malá. 

这把椅子很小。

VELKÉ – MALÉ
Jaké je to auto?

这辆汽车怎么样？

To auto je velké. 

这辆汽车很大。

To auto je malé. 

这辆汽车很小。
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